
 

REFERAT – Bestyrelsen, møde d. 8. april 2025, Teams 
 
Deltagere:  Anne Nyquist, Jerry B. Salling, SƟna Brandhøj, Karsten Villadsen 
 Bente Østergaard og Jeppe Monska,  
Aĩud: Torben Kousgaard, Ann SƟstrup, Steen Ove Sørensen   
Referent: SƟna Brandhøj 
 

 
1. Velkomst:  
   
2. Økonomi v. Anne: BudgeƩet følges fint, oversigt fremsendt.  
   
3. Orientering fra Udvalgene: - Avls- og raceudvalget: Møde d. 3. maj. 

- Sundhedsudvalget: Afventer Ann – der arbejdes på vejledning om 
’rene slagtelam’. 
- Klima- og naturudvalget: Karsten samler op. 

   
4. Ulvegruppen: - Pt. mange angreb, vildtkonsulenter har travlt og er svære at få ud Ɵl 

besigƟgelse. Det virker Ɵl, at de er mere fokuserede på at undersøge 
hegn, især opgraderede hegn, for afvigelser.  
- Dansk Fåreavl har søgt agƟndsigt i opgørelsen for 2024, svar kan først 
forventes 26/5 pga. travlhed blandt de offentligt ansaƩe.  
- Der sƟlles løbende opfølgende spørgsmål Ɵl ministeren.  
- Det er nu ved at være Ɵd Ɵl det lovede opfølgende møde, DF 
afventer indkaldelse!  
- Dansk Fåreavls Ulvegruppe består af Torben Kousgaard, Steen Ove 
Sørensen, Jeppe Monska og Bente Østergaard.  

   
5. Fårets Dag: Der er 39 Ɵlmeldte besætninger. SƟna e-mailer pressemeddelelse Ɵl 

sidste års modtagere. Der sendes kort info-mail Ɵl 
medlemsforeningerne.  

   
6. PrakƟkværter og 

besøgsbesætninger: 
- Er det muligt at formidle kontakt mellem prakƟkanter og værter 
indenfor foreningens medlemmer? 

  - Kan der laves en liste over besøgsbesætninger? 
  - Kan man eventuelt lave spørgeskema/beskrivelse? Karsten 

undersøger.  
   
7.  Øremærker: Jeppe har kontakt Ɵl Datamars – der er sƟllet uddybende spørgsmål og 

svar fra UK afventes.  
   
8.  Markedsføring: - Der er mulighed for tryk af nye opdaterede brochurer, samt 

opdatering af elektronisk folder og evt. visitkort hos JS MarkeƟng. 
- Hvis der er penge, kan der evt. laves en kort info-film; Fokus kan være 
relaƟvt let og økonomisk Ɵlgængelig opstart for nye fåreavlere samt 
posiƟve effekter af afgræsning/naturafgræsning.  

   
9. Bulgarien: - Karsten deltager i NaƟonal Sheep Breeders fesƟval i Bulgarien. 
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10. Eventuelt: - Import / eksport af dyr, hvordan er reglerne lige nu, med de 

forskellige Bluetongue sero-typer, mund- og klovsyge mm?  
- Seges; registrering af bortkomne dyr er ikke muligt – dermed kan vi 
ikke selv registrere iht. lovpligƟge oplysninger.  
- Sønderjysk Fåreavl har haŌ demonstraƟon af Salfarms apparat Ɵl 
ormetælling/bestemmelse af arter. 
- Uldpiller som gødning kan nu registreres, så snart der er posiƟv ABP3 
godkendelse fra producenterne.  
- Klima og naturudvalget forfaƩer modsvar på de nye anbefalinger om 
afgræsning af naturarealer. Skrivelsen fremsendes Ɵl bestyrelsen før 
den distribueres Ɵl kommuner m.fl.  

   
11. Næste møde: Tirsdag d. 13/5 kl. 19:30, Teams. 

 

 


